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Megfelelő áron! 
Á vásárlók — és az ellen- toztathatják az árakat , az-

úrok — gyakorta tapasztal- az olcsóbban, aká r féláron 
JáJ;, hogy a piacokon, bol- is e ladhat ják a gyengébb 
tokban árusított silány mi- minőségű árukat , 
nőségű gyümölcs és zöldség A tapasztalatok szerint 
ugyanolyan áron kapható, nem mindenütt élnek az ár-
mint néhány nappal, vagy csökkentés lehetőségével, 
akárcsak néhány órával ko- ezért a Belkereskedelmi 
rábban a szemmel látható- Minisztérium ismételten fel-
an friss, első osztályú áru. hívta a vállalatok figyel-

A zöldség és a gyümölcs 
gyorsan romlik, 
is igyekeznek 
lógatni — ameddig 

mét, hogy fokozottan kísér-
jék figyelemmel a zöldség 

de a vevők ^s nnümölcs árának és mi-
a javát kivá- nőségének összhangját, gon-

lehet. doskodjanak arról, hogy a 
Nem jogos viszont, hogy a minőség csökkenése az ár-
később vásárlók is ugyan- ban is kifejeződjék. 
olyan árat fizessenek a már A jövőben az árellenőrző 
lényegesen gyengébb minó- szervek is fokozottan vizs-
ségű termékekért . Ezért im- gálják, hogy betar t ják-e az 
már négy esztendeje, hogy a ár és minőség összhangjával 
szövetkezeti és állami üzle- kapcsolatos rendeleteket a 
tek úgynevezett árváltozási vállalatok, szigorúbban lép-
átalánvt kaphatnak a köz- nek fel azokkal szemben, 
ponttól, ami azt jelenti, akik a gyengébb minőségű 
hogy minden különösebb á ru t nem ennek megfelelő 
adminisztráció nélkül vál- áron értékesítik. 

Tudományos információcsere 
Szerdán bemutat ták az ű j - bek között az energiatakaré-

ságíróknak a Budapesti kósságban, a textilgépgyár-
Francia Műszaki és Tudomá- tásban, a mezőgazdaság ke-
nyos Tájékoztatási Központ mizálásában, a növényvédő 
felújí tott épületét. A köz- szerek alkalmazásában és a 
pont képviselői elmondották, biotechnológiában elért f r an -
hogy 1967 óta foglalkoznak a cia eredményekről, ú jdonsá-
francia műszaki- tudomá- gokról kívánnak beszámolni, 
nyos eredmények magyaror- A p r o g r a m o k szervezésében 
szagi megismertetesével. .... - , . . , , . . . 

Az idén is számos tudomá- együttműködnek a párizsi 
nyos előadást, filmvetítést magyar tájékoztatási köz-
terveznek, amelyeken töb- ponttal. 

Szovjet konzul 
látogatása 

A Szovjetunió debreceni 
főkonzulátusának konzulja, 
A. I. Proncsenko szerdán 
Szegedre látogatott. A ven-
déget a megyei pártbizott-
ságon dr. Koncz János, a 
megyei pártbizottság titkára 
fogadta és tájékoztatta Csong-
rád megye és Odessza test-
vérmegyei kapcsolatának 
alakulásáról. 

A. I. Proncsenko a dél-
utáni órákban megtekintet-
te a szegedi Somogyi-könyv-
tár és megyei levéltár ú j 
épületét. 

Vita az irányelvekről 

Az egész nemzet ügye 
Az irányelveket ismertető 

Oláh Miklós, az MSZMP 
városi bizottságának ti tkára 
vitaindítójában különösen 
Olyan témákat ragadott ki 
a dokumentumból, amelyek 
szemléletesen bizonyítják: a 
célkitűzések megvalósítása 
nemcsak a 862 ezer párttag 
ügye, hanem az egész nem-
zeté A fejlődés záloga <t 
közös akarat, a közös tett, 
a mozgósításra pedig a nép-
front hivatott. Az előadó 
fölhívta rá a figyelmet: ed-
dig egy határozat sem fog-
lalkozott ilyen részletesen, 
ilyen konkrétan a családdal, 
a szülők felelősségével. A 
követendő családeszmény 
kialakításáért, a szülői ház 
és az iskola közti helyes 
kapcsolatért, a család intéz-
ményének. védelméért igen 

MTID sokat tehet a népfront . Akár 
alapi- a nők, a fiatalok, az idős 

Gyári munkás és egye- 1 
temi tanár, párttag és | 
pártonkívüli, iskolaigaz- j 
gató, pap, művész és kis- { 
iparos, fiatalok és idő- | 
sebbek. nők és férfiak I 
töltötték meg a nagyter-
met, ahol a városi nép-
frontbizottság kibővített 
ülésén megrendezte a 
kongresszusi irányelvek 
vi táját . A jelenlevők 
tcbb órás, estébe nyúló 
együttléte, felelősségtel-
jes együttgondolkodása 
ezúttal is mintegy de-
monstrál ta : „A Hazafias 
Népfront eredményesen 
segíti a párt szövetségi 
poli t ikájának érvényesí-
tését, a szocialista célok 
jegyében megvalósuló 
nemzeti összefogást." 

Konténer Terminál 
néven leányvállalatot 
tott Vácott a Magyar Hajó- emberek sajátos — nemegy-
és Darugyár. A január else- szer közgondolkodásban rej-
jétöl kisvállalati formában ló — gondjainak enyhítésé-
működő leányvállalat célja ért. De a szocialista demok-
a váci gyár által készített, az rácia fejlesztése, a közélet 
ISO-szabványnak megfelelő tisztaságának megőrzése, a 
konténerek javítása, tárolá- társadalmi igazságosságra 
sa, a későbbiekben bel- é s ' épü lő életszínvonal-politika 
külföldre való bérbe adása. 
A leányvállalat alapítását az 
indokolta, hogy az egységra-
kományok elterjedése elle-
nére mind ez idáig nem volt 
a konténereknek korszerű 
javítóbázisa, ezt a munkát 
az MHD váci gyára csak 
részbein tudta ellátni. 

Szarvasmarha-tenyésztés 
a homoki gazdaságokban 

Tapasztalatcsere Szegeden 
A mezőgazdasági szövet-

kezetek termelésüket ebben 
az évben is fokozni kíván-
ják. Azokban a kedvezőtlen 
adottságú, homoki téeszek-
ben. ahbl a növénytermesz-
tésben a terméshozamok 
emelése nem járható űt, új 
lehetőségek feltárása szüksé-
ges. A hatékonyság és a jö-
vedelmezőség emelésére, az 
export növelésére, megfele-
lő termékszerkezet és tech-
nológia kialakításával szá-
mos lehetőség adódik. Jobb 
szervezettséggel lényegesen 
javulhat a szakmai színvo-
nal. 

A megye gyenge termő-
helyi adottságú szövetkeze-
teiben kiemelt feladat a 
húsmarha- és juhtenyésztés 
kiterjesztése. A feltételek 
részben adottak vagy kisebb 
beruházásokkal megvalósít-
hatok Ehhez az elmúlt év-
ben állami gazdaságok, élel-
miszeripari vállalatok és 
termelőszövetkezetek tar ta-
lél-aiapjuk átadásával járul-
tak hozzá. Enélkül a pénz-
ügyi segítség nélkül veszély-
be került volna a hatodik 
ötéves terv célkitűzése, hogy 
a megyében a húsjeUegű 
szarvasmarhák száma 2 ezer 
60C-iél 5 ezer 200-ra növe-
kedjek. Az e célra fe la ján-
lott több mint százmillió 
forinton 14 homoki gazda-
ságunk osztozott. 

Ahhoz, hpgv ez a pénz 
jó! kamatozhasson, téesze- ' 
ink rzakmai segítségre szo- ) 
rulnuk. mivel ennek az ága-
zatnak környékünkön nin- j 
csenek hagyományai. Az ' 
é lenjáró gazdaságokban már , 
korábban kialakultak a 1 

megíe'elő módszerek és } 
technológiák. Rendkívül 
fontos e tapasztalatokat s a 
tudományos kutatási ered-
ményeket megosztani, minél \ 
szélesebb' körben. 

Termelőszövetkezeteink 
megyei szövetsége országos ^ 
intézményekkel is felvette a 
kapcsolatot. Az Állatte-
nyésztési és Takarmányozá-
si Kutató Központ munka-
társai — Nagy Zoltán és 
Bárány Imre — három ki-
választott tceszben segítet-
ték c húsmarhatenyésztési 
technológia kialakítását. Az 
ópusztaszeri Árpád Vezér, a 
rúzsai Népszabadság és a 
balástya: Alkotmány Tsz-

ber> szerzett tapasztalatok 
kiterjeszthetők a többi 
nagyüzemünkre is. A távla-
ti elképzelések kimunkálá-
sára a Szarvasmarha Hús-
termelő Gazdasági Társasá-
got kérték fel. 

E területeken különösen 
indokolt az állattenyésztés 
fejlesztése, mivel a 100 hek-
tár mezőgazdaságilag művelt 
területre jutó állatállomány 
a megyei átlag 27-tel szem-
ben csak 19 Ugyanakkor a 
gyepterület aránya itt a 
legmagasabb, meghaladja a 
20 százalékot. A takarmá-
nyozásban a rétek, legelók 
intenzivebb hasznosítása a 
legkedvezőbb. A szántóterü-
let i takarmánytermelés csak 
kiegészítő iellegű lehet. Mi-
ve; az itteni területek szer-
vest,ágya-igénye jelentós, a 
növénytermelés hozamai is 
javulhatnak. A gyepgazdál-
kodás színvonalát öntözés-
sel nagymértékben javíthat-

nánk, ehhez azonban fe j -
lesztési támogatásra volna 
szükség. Szakszerű takar-
mánygazdálkodással a t á j -
körzei állateltartó képessé-
ge két és félszeresére nö-
velhető. 

A TESZÖV tanácstermé-
ben tegnap, szerdán délelőtt 
megtartott értekezleten a 
résztvevők e témakörben 
cserélték ki nézeteiket. A 
téesz.vezetők és a kutatók 
mellett a megyei pár t és 
tanács, a TOT illetékesei és 
az állattenyésztésben érde-
kelt szervek képviselői is 
részt vettek a tanácskozá-
son A hallottak alapján 
mindenképp hasznos volt a 
nézetek ütköztetése. az 
eredmények és gondok 
őszinte feltárása. Egy év 
kevés a sikerek elbírálásá-
hoz, de ennyi idő alatt sok 
oivan hibát elkövethetünk, 
amit rendbehozni hosszú 
évek munká jába kerülne. 

sem valósulhat meg a kö-
zös érdekeken munkálkodó, 
jó nepfrontmozgalom nélkül 
— hangsúlyozta Oláh Mik-
lós. 

A z irányelvekkel kapcso-
latban kérdéseket tett föl 
Szépfalusi Péter, Dobozi Ist-
vánné, Eke József, Abáti 
Béla, Fejes Sándor és Haj-
dú Sándor, melyekre Oláh 
Miklós válaszolt A részt-
vevők elmondták vélemé-
nyüket is az irányelvekben 
megfogalmazott témákról. 

Atdamik Andrásné: A csa-
ládvédelem eszméje, vala-
mint a vállalati gmk-k léte 
között kérdéses, nincs-e el-
lentmondás. * 

Horváth Mihály: A gmk-
nak mint minden más kí-
sérletnek is velejárója lehet 
számos. nerrtí~JfíVá®íatQrt mel-
léktevékenység is. Ez idő-
leges, a kedvezőtlen jelensé-
get kiveti magából a társa-
dalom Tény, hogy kisipar-
ra, kiskereskedelemre is 
szükségünk van Ahogy a 
világ változik, változik a 
je'enségek megítélése is. A 
folyamatos ideológiai kép-
zés önképzés nem hanya-
golható el. Helyes az alko-
tás szabadságának alapelve, 
de az is. hogy a közpénzeket 
szoc'alista eszmeiségű műal-
kotások támogatására kell 
fordítani. 

Dr. Szántó Imre: Az élet-
színvonal témáját ökonomi-
kusán kezeljük, pedig ez 
nemcsak forintok kérdése, 
hanem azé is kinek m; van 
a fejében. Társadalmi igaz-
ságtalanság: ér tékrendünk a 
feje tetejére állt. A szellemi 
munka lebecsülése végzetes 
következményekkel járhat. 

amikor a minőség forradal-
máréi beszélünk. Gazdasági 
célokat sem érhetünk el, ha 
megfelelő ideológiával — 
történelmi tudattal, patrio-
tizmussal — nem támogat-
juk 

•Szeles Sándorné: Hiába a 
..föntről" jövő jó határoza-
tok, ha „lent" embertelen 
ügyintézők megakadályoz-
zak érvényesülésüket. 

Törókgyörgy József: Noha 
anyagi jólétünk emelkedett, 
emberi értékeink, kapcsola-
taink mintha gyöngültek 
vei na. A szellemi, lelki gaz-
dagság továbbadása fokozott 
szülői kötelesség legyen! 

Erményi Lajos: Cél az 
életszínvonal érzékelhető 
emelése A munkateljesít-
ménytől független értékelés 
azonban irritálja a közvé-
leményt. Vajon igazságos-e. 
ha a magánkereskedő álla-
mi üzletben vett á ru t ad to-
vább. evvel növeli jövedel-
mét? Javasolja, hogy ki-
egészítésként kerül jön be 
az irányelvekbe, a magán-
szektornak ott van létjogo-
sultsága, ahol valóságos tár -
sadalmi i g é n y t elégít, ki. 

lásuk, szakmai előrelépésük 
megtorpant volna. Káros je-
lenség az egyre ter jedő pro-
tekcionizmus. Meg kell te-
remteni az ellene folytatan-
dó harc objektív feltételeit. 
Meghirdettük például a ma-
gánlakás-építési programot, 
feltételeit azonban nem biz-
tosítottuk. Szimpatikusak az 
irányelveknek az inf ras t ruk-
túra fejlesztésére vonatkozó 
sorai. Azt pedig, hogv gyön-
ge a pártépítés a fiatalok 
körében, önkritikusan érté-
keljük. 

Dr. Pólay Elemér: A tör-
ténelem oktatója, a pedagó-
gus. a sa já t példájával is ne-
velő egyetemi tanár is fele* 
lós a fiatal nemzedékért, a 
jövőért. Helyes, hogy az 
irányelvek a pedagógusok 
fokozott megbecsülését hang-
súlyozzák. 

Szépfalusi Péter: A veze-
tőket anyagilag érdekeltté 
kellene tenni abban, hogy 
merjenek élni a differenci-
ált bérezés lehetőségével. 

Abáti Béla: Az állampol-
gárok kötelezettségeiről és 
jogairól is szólnak az irány-
elvek. Hogy ezekkel becsüle-
tesen éljen, mondjuk egy 
mérnök, biztosítani kellene, 
hogy tisztességes úton, a 
munkájával szerzett pénzen 
tudjon családi fészekhez jut-
ni. 

Dr. Tóth György: A kör-
nyezetvédelemmel is foglal-
koznak az irányelvek. Ez ke-
vés. Olyan szabályozó rend-
szert kellene kidolgozni, 
amely eleve megakadályozza 
a környezetszennyezést, 
összemberi érdek a környe-
zetvédelem. nem lehet élet-
színvonalról beszélni. ha 
közben romboljuk a környe-
zetet. 

Polák Zoltán: Markánsab-
ban fogalmazzuk meg azokat 
a nehézségeket, amelyek 
enyhítése kizárólag rajtunk 
múlik, a munkafegyelmen, a 
takarékosságon, a szerve-
zettségen. -

Szele s- Sándor: Az egyház 
is az emberiségért, az igaz-
ságért, a békéért küzd. azért, 
ami a szocialista világban 
élő embereknek is alapvető 
érdeke. összefogásban az 
erő, s ezt az erőt közösen 
fe j t jük ki a népírontmozgal-
mon belül. 

Dr. Deák Ferenc: A párt-
tag-utánpótlás kérdését fölül 
kellene vizsgálni, vannak in-

Öih.Sánder'né: Az élet-
színvonal emelkedése a jobb 
gazdálkodással, a teljesít-
ménynöveléssel. a munkafe-
gyelem javításával eléri dif-
ferenciált bérezéstől várható 

Kulcsúmé dr. Kiss Piros-
ka: Sokan féltik a termelő-
eszközök szocialista tulajdo-
nát, mondván, „kapitalizáló-
dunk". Szükséges, hogy az 
irányelvek megerősítsék a 
szocializmusnak ezt az alap- * 
elvét. Hetyes a nyugdíjasok tézmények. ahol fiatalok ér -
létbiztonságának fokozására telmisegiek folvetelukre 
való törekvés, a több terhet varnak. 
viselő nők támogatása. A bizottsági ülés Oláh 
Ugyanakkor még következe- Miklós összefoglalóiával, és 
tesehben kell őket bevonni a dr. Berencsi Györgynek, a 
gazdasági vezetésbe. Mintha népfront városi elnökének 
az utóbbi terén továbbtanu- zárszavával ér t véget. 

Csehszlovák kultúra 

S o m o g y i K á r o l y n é f ö l v é t e l e 
Bokáig érő hó borí t ja a Szegeden épülő műjégpálya területét, ennek ellenére dolgoznak 
itt a DÉLÉI' munkásai . Betonozásról szó sem lehet a kemény hidegben, de a pályaszer-
kezet elemeit helyükre száll í thatják a daru segítségével. Felvételünk a Szántó Kovács 

János szocialista brigád tagjairól készült, munka közben 

Megemlékezések Csehszlo-
vákia felszabadítása, s a fa-
sizmus felett ara tot t győze-
lem 40. évfordulójáról, ba-
ráti találkozók, hangverse-
nyek. képzőművészeti kiállí-
tások. filmvetítések szere-
pelnek többek között a Bu-
dapesti Csehszlovák Kultu-

A tervek szerint t izenhá-
rom komoly és könnyűze-
nei együttes szerepel m a j d 
Budapesten, folytatódnak a 
közkedvelt író-olvasó talál-
kozók. irodalmi estet ren-
deznek a 95 éve született 
Karel Capek és az egy év-
százada született Egon Er-

rális és Tájékoztató Központ win Kisch életéről és mun-
idei főbb programjaiban — kásságóról. Szakemberek 
mondotta Jaroslav Musilek részvételével előadásokat 
nagykövetségi tanácsos, az tartanak az ország társadal-
intézmény igazgatója szer- m ; gazdasági és kulturális 
dán a központban tartott életéről. Ellátogatnak a köz-
sajtótájékoztatón. pontba a prágai Barrandov, 

Húsznál több kiállítást illetve a pozsonyi Koliba 
rendeznek: egyebek között a Filmstúdió képviselői, 
négy évtizedes évfordulóra Az idén — a Hazafias 
emlékezve politikai plaká- Népfront és más szervek se-
tokból nyílik tár lat a Béké- gítségével — Ki tud többet 
ért és a szocializmusért cím- Csehszlovákiáról? címmel 
mel. A központba látogatók vetélkedősorozatot indítot-
megismerkedhetnek a szlo- tak; négyezer tesztlapot 
vákiai népszokásokkal. Ivan küldtek el magyar közintéz-
Schurmann érdemes művész mények, vállalatok, üzemek 
grafikáival, a csehszlovákiai dolgozóinak: a legjobb hat 
fotóművészek tavaly ké- résztvevő a májusi döntő-
szült legjobb fényképeivel, ben mérheti össze tudását, 
valamint a szomszédos or- A kulturális központ, fotó-
szág lakáskultúrájával és az pályázatot hirdet. amelyre 
ottani szőlőművelés módsze- csehszlovákiai témájú fotók 
reivel. beküldését várják. 


